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PRO Distriktet Jämtlands län 

 

Protokoll fört vid PRO Jämtlands läns distrikts ÅRSMÖTE 
Datum: 2022-04-06 
Tid: 10.00 – 15.15 
Plats: Totohallen Travet 
§§ 1 - 20 

 

§ 1 Mötet öppnas 

Ordförande Leif Persson hälsar alla välkomna. Han tycker det är roligt att se så många 

PRO:are igen. Det har varit två besvärliga år. Det lugnar ner sig nu. Det är ett speciellt 

år; dels kan vi börja träffas igen, dels är det valår. Vi ska se till att höras och synas, 

träffa politiker och ha öppna möten. Han förklarar därmed mötet öppnat. 

 

§ 2    Beslut om kallelse skett stadgeenligt 

Kallelse gick ut i början av januari. Årsmötets deltagare anser sig kallade i stadgeenlig 

ordning. 

 

§ 3 Ombudsupprop 

Ombuden avprickas och listan utgör röstlängd. 72 deltagare varav 58 är röstberätti-

gade. 

 

§ 4 Fastställande av dagordning 

Den föreslagna dagordningen ändras under punkt 15; Ansvarig för RPR och KPR  1 år 

samt ledamöter i RPR och KPR 4 år. 

En ny punkt 15 m läggs till; nominering av revisor i PRO Riks. 

Harald Eriksson påpekar att punkt 14 a, val av ordförande för 2 år ska vara för 1 år. 

Med dessa förändringar godkänns dagordningen. 

 

§ 5 Val av funktionärer för årsmötet 

 Årsmötet beslutar utse följande funktionärer för årsmötet: 

a) Ordförande: Harriet Jorderud 

b) Sekreterare: Elsy Johansson 

c) Justerare tillika rösträknare: Elsi Ljungdahl och Bo Johansson. 

 

 § 6 Styrelsens berättelse för 2021 

 Harriet Jorderud går igenom verksamhetsberättelsen rubrikvis. 

 Sven Vigren frågar RPR var frågan om den medicinska fotvården i Strömsund ligger 

nu.  
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 Harald Eriksson svarar att från och med årsskiftet finns det 50% medicinsk fotvård i 

Strömsund. Det gäller dem som är inskrivna vid Strömsunds hälsocentral. Privata får 

åka till Hoting. 

 Inger Breil säger att de i RPR inte fått någon information om hur planerna ser ut. 

 Maud Berglund berättar att läkare vid Odensala hälsocentral inte längre skriver ut re-

miss på fotvård till diabetiker. 

 Anitha Olofsson påpekar att detta är lämpliga frågor att ställa till de politiker som 

kommer senare under mötet. 

 När det gäller KPR så har igen rapport från Krokom inkommit. En muntlig redovis-

ning lämnas från PRO Krokom. 

 Åke Edin säger att Au har bestått av fler än hälften av styrelsens ledamöter. Han är 

tveksam till att ett Au ska finnas och tycker att det blir ett A- och B-lag. Hela styrelsen 

är ansvarig för verksamheten. 

 Årsmötet beslutar godkänna styrelsens berättelse och lägga den till handlingarna. 

 

§ 7 Ekonomisk berättelse för 2021 

 Anitha Olofsson föredrar den ekonomiska berättelsen.  

 För 2021 budgeterades ett resultat på 7 100 kronor. På grund av pandemin och att det 

mesta av verksamheten inte kunde genomföras så blev resultatet 149 562 kronor. 

 Därför gjordes en avsättning på 120 000 kronor att framledes kunna användas för ej 

genomförd verksamhet, t ex möten, informationer, m.m. 

 Resultatet blev 29 562 kronor. 

 Leif Åberg undrar varför det i verksamhetsberättelsen inte finns uppgift om antal för-

eningar och antal medlemmar det finns i distriktet. Det bör finnas med och det kom-

mer det göra nästa år. 

 Sven Vigren ser tydligt att antalet medlemmar har minskat och påpekar att alla måste 

ta itu med att rekrytera medlemmar. Hur vi ska aktivera de ”unga” pensionärerna är 

ett problem. 

  

 Studiefonden ingår i bokslutet men redovisas separat. Medlen i den utgörs av minnes-

gåvor och övriga gåvor. 

 

 Årsmötet beslutar godkänna den ekonomiska berättelsen och lägga den till handling-

arna. 

  

§ 8 Revisorernas berättelse för år 2021 

 Lillemor Rydow läser upp revisionsberättelsen. 

 Harald Eriksson säger att han aldrig tidigare sett att det i en revisionsberättelse stått 

att revisorerna ska bedöma om någon styrelseledamot handlat i strid med stadgarna.  
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 Lars-Ove Lundeteg förklarar att det numera är gängse text i revisionsberättelsen en-

ligt FAR, Föreningen Auktoriserade Revisorer. 

 Årsmötet beslutar att lägga revisionsberättelsen till handlingarna.  

 

§ 9 Fastställande av resultat- och balansräkning 

 I enlighet med revisorernas förslag beslutar årsmötet att fastställa resultat- och ba-

lansräkningen. 

 

§ 10 Beslut om ansvarsfrihet                  

I enlighet med revisorernas förslag beslutar årsmötet bevilja styrelsens ledamöter an-

svarsfrihet för räkenskapsåret 2021. 

 

§ 11 Beslut om arvoden till styrelse, revisorer och ämnesansvariga 

Valberedningens ordförande Roland Johansson redogör muntligt för de arvodespro-

cent och belopp som föreslås. Vice ordförande föreslås få 15% av prisbasbeloppet 

48 300 kr i 2022 års nivå. 

Ansvarig för PROsIT kommer att utgå då funktionen inte finns längre. 

Revisor Lars-Ove Lundeteg menar att beloppen bör redovisas inför beslut på årsmö-

tet.  

 

Årsarvoden: 

Ordförande   15% av prisbasbeloppet 

Vice ordförande   15% av prisbasbeloppet 

Kassör    15% av prisbasbeloppet 

Sekreterare   15% av prisbasbeloppet 

Studieorganisatör   10% av prisbasbeloppet 

Ledamöter i AU     5% av prisbasbeloppet  

 

Övriga arvoden: 

Revisorer     600 kr/person 

Kommunikationsansvarig  3 000 kr  

Lotteriansvarig   2 500 kr 

Friskvårdsansvarig  1 200 kr 

Försäkringsansvariga  1 200 kr (600 kr/person) 

Hemsidesansvarig   1 500 kr 

Konsumentansvarig  1 200 kr 

Ansvarig för RPR och KPR J/H   2 000 kr 

Ansvarig för medlemsregister  1 500 kr 

Ansvarig för IT-frågor  1 200 kr 

Valberedning      600 kr/person 
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PRO-kontakt   1 200 kr 

 

Årsmötet beslutar enligt valberedningens förslag. 

    

§ 12  Beslut om reseersättning  

Valberedningen föreslår att reseersättning utgår enligt statlig norm med 18,50 kr/mil 

eller billigaste färdsätt. Med nuvarande bensinpriser borde det vara högre ersättning 

men det får avvaktas riksdag och regerings beslut. 

Årsmötet beslutar enligt valberedningens förslag.    

 

§ 13  Beslut om antal styrelseledamöter och ersättare 

 Föreslås att antal styrelseledamöter ska vara 9 samt antal ersättare 5. 

 Årsmötet beslutar enligt förslaget. 

 

§ 14 Val av styrelse 

 Nomineringen beslutas avslutad av årsmötet. 

Det saknas nominering till uppdraget som studieorganisatör samt en ersättare i styrel-

sen. Valberedningen biträder förslaget att om det skulle komma fram ett namn under 

verksamhetsåret så får styrelsen utse den personen.  

Årsmötet beslutar utse följande personer till uppdrag i styrelsen mm 

 

a)   Ordförande för 1 år  Leif Persson (omval) 

b) Sekreterare för 2 år  Elsy Johansson (omval) 

c)   Studieorganisatör  fyllnadsval 1 år Vakant = styrelsen 

d) Tre ordinarie ledamöter för 2 år Åke Edin (nyval) 

    Siv Risberg-Borgh  (omval) 

    Mats Danielsson (nyval) 

e)   En ledamot fyllnadsval för 1 år Inger Breil (nyval) 

f)   Fem ersättare för 1 år  Tomas Hägg (nyval) 

     Ingrid Erixon (omval) 

     Kerstin Åberg (omval) 

     Bernt Nygren (omval) 

     Vakant = styrelsen får utse ersättare 

     Ersättare kallas in i nämnd ordning 

g) En revisor för 2 år  Lars-Ove Lundeteg (omval) 

h) Två revisorsersättare för 1 år  Melker Kjellgren (omval) 

    Berit Söderholm (omval) 

i)   En ordinarie till PRO representantskap Styrelsens ordförande  

En ersättare till PRO representantskap Styrelsens vice ordförande 
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Styrelseledamöter med 1 år kvar Anitha Olofsson 

    Gertrud Nygren  

 

§ 15  Övriga val 

  Årsmötet beslutar utse följande personer till övriga uppdrag: 

a) En ledamot i valberedningen för 3 år Mona Nyberg 

b) En ersättare i valberedningen för 1 år Karin Jirdén 

c) Ansvarig för IT-frågor  Styrelsen 

d) Ansvarig för friskvård  Gertrud Nygren 

e) Ansvarig för konsumentverksamheten Elsy Sandbom 

f) Ansvarig för PRO medlemsregister Ingrid Erixon 

g) Ansvarig för PRO rikslotteri, trippelskrapet   Majlis Ek 

h) Ansvarig för distriktets hemsida Kaj Eriksson 

i) Ansvarig för försäkringsfrågor Mats Danielsson och Kerstin Åberg 

j) Ansvarig för kommunikation/opinion Styrelsen 

k) Verksamhetsansvarig för RPR och KPR Harriet Jorderud, KPR 1 år, RPR 4 år 

Tre ordinarie ledamöter i för RPR 4 år Harriet Jorderud 

    Åke Edin 

    Eva Simonsson 

Tre ersättare i RPR för 4 år  Lennart Hobring 

    Kerstin Åberg 

    Siv Risberg-Borgh 

Uppdragen börjar gälla 2023-01-01 

l) Ombud till kongressen  Anna-Liisa de Faire PRO Västjämtland 

    Gertrud Nygren  PRO Leva livet 

    Harriet Jorderud PRO Leva livet 

    Anitha Olofsson  PRO Lugnvik 

    Bo Edin PRO Frösön 

    Åke Edin PRO Bräcke 

m)  Nominering till revisor i PRO Riks  Anitha Olofsson 

 i första hand ordinarie, i andra hand ersättare   

 

Alla 38 föreningar uppmanas att inför årsmöten nominera till styrelseuppdragen. 

 

§ 16 Behandling av motioner och övriga förslag 

Under hösten 2019 lämnade Harald Eriksson in en motion gällande gratis förtäring i 

samband med distriktets Au- och styrelsemöten. Motionären anser att styrelse och ar-

betsutskott själva ska betala sina omkostnader för mat och fika. 
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Till årsmötet 2020 blev inte motionen utsänd till ledamöterna varför årsmötet beslu-

tade bordlägga motionen till nästa årsmöte. 

Till årsmötet 2021 blev distriktsstyrelsens svar på motionen inte utsänd tillsammans 

med övriga handlingar och Harald Eriksson ansåg detta vara ett stadgebrott. Eftersom 

2021:s årsmöte genomfördes digitalt yrkade han på bordläggning till nästa fysiska års-

möte. Årsmötet beslutade enligt hans förslag. 

Harald Eriksson går vid dagens årsmöte igenom sin motion och yrkar på bifall. 

Gertrud Nygren redogör för distriktsstyrelsens förslag till avslag. 

Harald reserverar sig mot styrelsens förslag till beslut. Därefter utbryter en livlig dis-

kussion om vem/vilka som ska fika eller äta gratis vid möten och varifrån medlen till 

detta tas. 

Revisor Lars-Ove Lundeteg ser inte att det finns några felaktigheter i styrelsens sätt att 

hantera förtäringsfrågan. Styrelsen lägger ner stort arbete och har ganska normala el-

ler till och med låga arvoden. 

Årsmötet beslutar att avslå motionen. 

 

PRO Bodum har lämnat en motion angående de stora kostnader som föreningar i lä-

nets utkanter har vid deltagande i möten/kurser i Östersund och föreslår att reseför-

delning sker. 

 

Anitha Olofssson föredrar styrelsens förslag till avslag. 

Årsmötet beslutar att avslå motionen. 

 

Årsmötet ajourneras för lunch kl. 12.00 samt kl.13.00 en frågestund med politiker i 

Region Jämtland  

 

Magnus Rönnerfjäll (C) och Bengt Bergqvist (S) presenterar sig och sin roll i Region 

Jämtland. De har en någorlunda samstämd bild av hur nuläget ser ut i Regionen. 

Framför allt situationen på Östersunds sjukhus. Problem med personalbrist samt brist 

på vårdplatser. Bristen på vårdplatser beror delvis på att kommunerna inte tar hem 

sina färdigvårdade patienter. 

Frågestunden gav en rad olika frågor, bl a: bemanning, löner, medicinsk fotvård, op-

erationsköer, privatiseringar, sjukresor med och utan medföljande, köer till hörcen-

tralen m.m. 

Därutöver fick politikerna ge sina partiers syn på pensionerna och de fick med sig 

PRO:S syn på bristerna i pensionssystemet. 

 

Årsmötesförhandlingarna återupptas 14.20. 

 

 



Sida 2 av 2 
 

 

PRO Distriktet Jämtlands län 

§ 17 Information från verksamhetsansvariga    

 Friskvård:  Gertrud Nygren. Har legat lågt på grund av pandemin. Många har nu bör-

jat komma i gång. Benny Brovinger kommer att åka på central utbildning. Efter det 

kommer distriktet att gå ut till föreningar för att efterhöra vad de vill ha. 

 Medlemsregister. Ingrid Erixon kommer att hålla utbildning i medlemsregistret Ha-

rald 7 och 24 april. 

 Studier. Anitha Olofsson. Styrelsen avser att återuppta studieupptakterna i länet i au-

gusti/september. Samorganisationerna ansvarar för att kalla föreningarna. Förfrågan 

om behov/önskemål om funktionsutbildningar har gett svag respons. Funktionsut-

bildningarna kan genomföras i egen regi men ABF har också de utbildningarna. 

 Till friskvårdsutbildningarna kommer det att kallas i stället för inbjudas då det är så 

viktigt. 

 Hemsidan. Kaj Eriksson kan åta sig utbildning i hemsidan. 

 Hemsidan är ansiktet utåt för en förening.  Men det måste komma in material att fylla 

den med! 

 Konsumentansvarig. Elsy Sandbom. Det har legat lågt under pandemin. Prisunder-

sökningen gav att Jämtland är det näst dyraste länet i landet. Det kommer att genom-

föras en ny prisundersökning i maj. 

 ”Mig lurar ni inte”, polisen ställer upp och informerar om detta. 

 ”Framtidsfullmakt” kan vara bra att skriva för att slippa god man vid ev. sjukdom. 

Det finns flera jurister som kan informera. 

 

§ 18 Övrig information 

 Leif Persson. Regionen tog initiativ till en konferens om alkohol och narkotika. Bru-

ket/missbruket har ökat under pandemin. Vården var inte beredd på detta. Ensam-

heten kan vara en grund. Han uppmanar ombuden att diskutera detta i föreningarna. 

 Inger Breil informerar om att det inte bara är alkohol och narkotika som ökat under 

pandemin. Även spelmissbruket har ökat. Folkhälsomyndigheten samordnar miss-

bruket av spel med missbruk av alkohol, narkotika, nikotin. I undersökningen visar 

det sig att ca 4% av befolkningen har spelproblem. Det skulle innebära att 5 000 perso-

ner i Jämtland har spelproblem. Det gäller inte bara pensionärer. Inger uppmanar att 

upplysa om detta i föreningarna.  

 Gertrud Nygren. Pensionerna. 

 PRO grundades 1942 på grund av dåliga pensioner och för att motarbeta fattigdom. 

Nu 80 år senare finns samma problem. 

 Nu behöver vi vässa argumenten så vi kan påverka politikerna att förbättra pension-

erna. Ett studiematerial finns klart. Hon uppmanar ombuden att utse någon i sin före-

ning som kan leda en studiecirkel. Detta ska leda till en landsomfattande opinion för 

bättre pensioner. 
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§ 19 Tid och plats för 2023 års årsmöte 

 Gertrud Nygren föreslår att den nya styrelsen får besluta om nästa årsmöte. Vi vet i 

nuläget inte om kongressen kommer att besluta om någon nyordning beträffande mö-

ten. Årsmötet bifaller hennes förslag. 

   

§ 20 Avslutning 

Ordförande Leif Persson avtackar avgående styrelseledamöter med en blombukett. 

Stort tack till Sten-Axel Bäckström, Harald Eriksson, Lennart Hobring och Eva Si-

monsson för deras förtjänstfulla arbete i distriktsstyrelsen. 

Han tackar också Harriet Jorderud och Elsy Johansson som varit årsmötets ordfö-

rande och sekreterare. 

Med detta förklarar han årsmötet 2022avslutat. 

 

 

 

  

 

 

 ………………………………….            …………………………… 

 Harriet Jorderud, mötesordförande                      Elsy Johansson, mötessekreterare 

 

 

 

 

 

 

 …………………………………..  ……………………………………. 

 Elsi Ljungdahl, justerare  Bo Johansson, justerare 

  


